
Országgyűlési képviselő

Iromány száma: K/2203.

Benyújtás dátuma: 2022-12-01 11:30

Parlex azonosító: 2YUABLXN0001

Címzett: Kövér László, az Országgyűlés elnöke
Benyújtó: Ander Balázs (Jobbik) 

Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Pintér Sándor, belügyminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Pár kérdés a védőnői rendszer átszervezésével 
kapcsolatban" 

Tisztelt Miniszter Úr!

A  védőnői  rendszer  méltán  hungaricum.  Rendkívül  fontos  eleme  az  egészségügyi-szociális
ellátórendszernek. Éppen ezért jogos, ha az átszervezéssel kapcsolatosan kérdések merülnek fel, az
érintettek  pedig  érdemi  válaszokat  szeretnének  aggályaikra,  hiszen  a  gyermekek,  valamint  a
hivatásukat végzők sorsa valóban kardinális jelentőséggel bír.

A  védőnői  szolgálatok  működése  új  alapokra  helyeződik,  ezért  tisztázandó,  hogy  az  állami
finanszírozás,  de  megyei  központi  kórház  által  történő  irányítás  esetén  milyen  feltételrendszer
szerint lesz lehetőség a munka legalább eddigi színvonalon való biztosítására.

Tisztelettel kérdezem tehát, hogy:

-Az  önkormányzatok  feladata  lesz-e  a  szükséges  helyiségek  biztosítása,  fenntartása?  Pontosan
milyen egyéb szerepkört szánnak a működés biztosítása kapcsán az önkormányzatoknak?

-Amennyiben példának okáért  egy tanyás  körzet  esetén  gépjárműre  lesz  szükség,  ki  és  milyen
kondíciók mellett fogja biztosítani a terepjáró autót, kit terhel majd annak a fenntartása?

-A megfelelő adatbiztonság mellett, de roppant fontos a gyermekek adatainak nyilvántartása, hiszen
életek,  sorsok  múlhatnak  mindezen.  Tudomásom  szerint  két  szoftver  van  használatban  az
egészségügyi  és  egyéb kapcsolódó adatok nyilvántartásához.  A VOIR, egy államilag  biztosított
szoftver, ami egyes visszajelzések szerint nem túl népszerű, mert rossz logikája, és lefagyásai miatt
használata  nehézkesebb,  valamint  a  szolgálattal  együtt  fejlesztett,  de  fizetős  Stefánia.  Ehhez
kapcsolódva kérdezem, hogy megfelelőnek ítélik-e azokat az eddigi intézkedéseket, amelyeket egy
esetleges adatvesztés elkerülése érdekében hoztak? Biztosítottnak látják-e, hogy elkerülhető legyen
egy  olyan  tragikus,  beláthatatlan  következményekkel  járó  forgatókönyv,  hogy  az  átszervezés



 
közben több százezer gyermek adatai esetleg eltűnjenek?

Várom érdemi válaszát!
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